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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 8 april 2014 

Telefonvägen 30, Besöksrum 1, kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Bo Almén  ersättare SPF 

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare   

Förhinder 

Valter Lund   ledamot  PRO 

 

 

Dag för justering 2014-04-08 

Sekreterare 

Justerat  

Marianne Svensk  Bo Almén 

Ordförande   Godkänt via e-post  
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Bo Almén utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådet 2014-03-11 

Ang. synpunkterna på fixartjänsten undrade pensionärsrådet hur det har gått. 

Anneli Rydström informerade att hon fått uppgift från Lars Åsberg om att personen 

samtyckt till att enhetschef Marie Bergström tar kontakt. Anneli har lämnat 

personens namn och telefonnummer till enhetschefen. Anneli ger återkoppling vid 

nästa sammanträde.  

 

Ang. förslag till information om vaktmästartjänsten/fixartjänsten, tycker Marie 

Bergström att förslaget var bra, ev. kan punkten att sätta upp prydnadssaker såsom 

adventsstjärnor strykas, meddelade Anneli.  

 

Ang. informationsmaterial om ”Äldretelefonen”, så trycker Anneli upp detta för 

utdelning vid nästa sammanträde.  

 

Ang. fråga om gymnastiksalen på Axelsbergs äldreboende, informerade Yvonne 

Goldberg att det är en rehabiliteringslokal för de boende på Axelsbergs vård- och 

omsorgsboende och korttidsboende, där de får hjälp/handledning av sjukgymnast. 

Yvonne berättade också att det varit en incident när lokalen varit öppen för andra 

äldre. På Fruängsgårdens servicehus finns ett ”gym” som är öppet för alla äldre, 

tipsade Yvonne.   

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2014-03-06 

Pensionärsrådet frågade om verksamheten Droppen/Bruket. Ingrid Widebäck 

berättade att den som arbetar/arbetstränar på sysselsättningsverksamheterna 

Droppen/Bruket och Hägergruppen har ett biståndsbeslut. Verksamheterna 

ingår i stadens valfrihetsmodell för sysselsättningsverksamhet, så arbetstagarna 

kommer både från Hägersten-Liljeholmen och från andra stadsdelar. På 

verksamheterna finns också personal som handleder och stöttar arbetstagarna.     

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2014-03-13 

Pensionärsrådet kommenterade följande beslut. 

 

§ 6. Strategi mot hemlöshet i Stockholms stad 2014-2019. Pensionärsrådet 

stödjer det särskilda uttalandet från Eva Fagerhem m.fl. (S), Carita Stenbacka 

Tenezakis (V) och Jessica Jormtun m.fl. (MP) gällande sista stycket ”Med 

andra ord så kräver en seriös satsning mot hemlöshet en radikal omvandling av 

den nuvarande bostadspolitiken så att flertalet av de lägenheter som byggs 

framöver blir hyresrätter, framför allt billiga hyresrätter.” 
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§ 9. Plansamråd för kvarteret Skattsedeln, Hägerstensåsen. Pensionärsrådet 

stödjer reservationen från Eva Fagerhem m.fl. (S), Carita Stenbacka Tenezakis 

(V).  

 

§ 11-12. Enheternas verksamhetsplaner 2014 och enheternas 

verksamhetsberättelser 2013. Pensionärsrådet stödjer de särskilda uttalandena 

från Jessica Jormtun m.fl. (MP), som tar upp olika förutsättningar för en god 

kvalitet inom äldreomsorgen. 

 

§ 17. Snötippning i Vinterviken. Pensionärsrådet stödjer det särskilda uttalandet 

från Eva Fagerhem m.fl. (S), Carita Stenbacka Tenezakis (V) och Jessica 

Jormtun m.fl. (MP). Pensionärsrådet undrade om det görs några försök med 

snösmältningsanläggningar. Förvaltningen bad att få återkomma med svar.  

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2014-03-18 

Pensionärsrådet hade följande kommentarer. 

 

§ 7. Underlag för budget 2015 med inriktning 2016 och 2017. Pensionärsrådet 

ställer sig bakom KPR:s förslag och synpunkter.  

 

”att boendeprognoser utarbetas med ”oförändrat omsorgsbehov” och 

SWECO:s ”huvudalternativ” som grund.  

 

att minst ett boende i varje region ombildas till sjukhem för palliativ vård, där 

patienterna betalar dygnsavgift. Får de en adekvat sjukvårdspersonal, kan de 

ge en god vård i livets slutskede, utan att hela karusellen med kontrakt, möbler 

och annat behöver belasta den sjuke/a eller deras anhöriga.  

 

att hyran blir lika i stadens omsorgsboenden, och följer den nivå som SoL 

anger. Därigenom minskar det ekonomiska trycket på den äldre och närmast 

anhörig, och flera kan ta del av omsorg. 

 

att det inte skall ske fler nedläggningar av servicehus, utan de ska istället 

moderniseras.”   

 

§ 11-12. Pensionärsrådet stödjer motionen om en strategi för 

äldreomsorgspersonalen i Stockholms stad och motionen om frihet inom 

äldreomsorgen, som handlar om att de äldre ska kunna välja om de vill bo kvar 

hemma eller på servicehus.  

 

§ 13. Remiss av Betänkandet Framtidens valfrihetssystem – inom socialtjänsten 

(SOU 2014:2). Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:S yttrande som tar upp 

utredarnas påpekande om att brister i beredningsunderlaget gör det svårt att ta 

ställning till för- och nackdelar med införande av valfrihetssystem enligt LOV. 

De avslutar med att ”vi anser att det behövs bättre utredningsunderlag och 

djupare analys innan ett sådant förslag kan lämnas.” 
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§ 19. Anmälan om ekonomisk redovisning för bidragsåret 2012-2013 om 

användningen av statsbidrag för att ytterligare insatser för att stödja 

utvecklingen i värdegrundsarbetet inom äldreomsorgen.  

 

Äldreförvaltningen återredovisar 3 569 733 kr till Socialstyrelsen. 

Pensionärsrådet undrar om planerade och budgeterade åtgärder ej utförts 

eftersom så mycket pengar återredovisats. 

 

Förvaltningen informerade om att äldreomsorgens verksamheter fått del av 

medlen via äldreförvaltningen för värdegrundsarbetet.    

 

§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

 

Bättre Samverkan 

Yvonne Goldberg berättade att Bättre Samverkan Bättre liv fått extra medel om 

3,8 mnkr för i år. Resurserna ska användas till att förstärka vårdcentralerna med 

extra sjuksköterska. Syftet är att bredda spridningen av de rutiner som tagits 

fram under det tre-åriga projektet, så att hela målgruppen ”mest sjuka äldre”, ca 

750 personer kommer att ingå. Projektet omfattade ca 300 personer.  

 

Pensionärsrådet undrade om ”felmedicinering” kan vara en fråga som kan ingå i 

Bättre Samverkans arbete.  

 

Yvonne tog upp att man i projektet uppmärksammat detta problem när det 

gäller multisjuka äldre, så på så vis finns det med.  

    

Avtal- och verksamhetsuppföljning 

Ingrid Widebäck informerade om att förvaltningen genomfört avtals- och 

verksamhetsuppföljning vid entreprenaderna Fruängsgårdens vård- och 

omsorgsboende och Åsengårdens vård- och omsorgsboende. Uppföljningen 

visar att verksamheterna håller en god kvalitet och följer avtalen.  

 

Bibliotek 

Lars Åsberg undrade hur det är med biblioteket på Fruängsgårdens servicehus. 

Anneli Rydström kontaktar Marie Bergström, enhetschef på servicehuset, för 

närmare information. 

  

§ 6.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2014-04-10 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Ärende 3: Trekantens dag 

Pensionärsrådet stödjer medborgarförslaget om Trekantens dag.  

 

Ärende 4: Underlag för budget 2015 med inriktning 2016 och 2017 

Pensionärsrådet vidhåller sin uppfattning om att biståndsbedömningen behöver 

bli generösare så att fler äldre ges möjlighet att få flytta till servicehus, om man 

så önskar. Det verkar onödigt att servicehuslägenheterna står tomma när det 

finns äldre som vill flytta dit. 
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Pensionärsrådet frågade om det finns internetuppkoppling på äldreboendena 

samt om det är klart med ”gästnätet” på Axelsbergs äldreboende, så att 

pensionärsföreningarna kan få tillgång till det i samlingssalen. Anneli Rydström 

kontrollerar detta med Boris Graje, avdelningen för samhällsplanering. 

 

Pensionärsrådet frågade hur det blir med upprustningen av friluftsteatern och 

projektet Axelsberg/bollplanen/aktivitetspark m.m. Finns det några medel 

avsatta? Det står inget om detta i ärendet. Anneli Rydström hör närmare med 

Gunnar Ohlsén, avdelningen för samhällsplanering.   

 

Ärende 5: Fördelning av verksamhetsbidrag 

Pensionärsrådet anser att grundbidraget ska höjas. 

 

Ärende 8: Kultur i egna verksamheter 

Pensionärsrådet tycker det borde finnas bibliotek i Axelsberg och centralt i 

Liljeholmen. Tyvärr görs inga sådana satsningar, menade pensionärsrådet. 

 

Ärende 9: Revidering av riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 

äldreomsorg, remissvar till kommunstyrelsen 

Pensionärsrådet menade att om man ser positivt på förslaget så bör det innebära 

att det blir lättare att få servicehusboende, då ålder och otrygghet ska beaktas. 

Men det beror också på vilken tolkning biståndshandläggaren gör.  

 

Snöskottning togs upp för diskussion. Ingrid Widebäck informerade om att den 

som bor i hus söka om hjälp med öppning av plogvallar. Man kontaktar då 

förvaltningens biståndshandläggare. I förslaget till reviderade riktlinjer handlar 

det om snöröjning på tomten, vilket är fastighetsägarens ansvar. Om denna 

tjänst ska ingå, som det föreslås, så menar förvaltningen att den i så fall behöver 

upphandlas, då detta inte är ett uppdrag för hemtjänstutförarna.  

 

Är det föreslagna riktlinjerna om hemtjänstinsatserna mer detaljerade, undrade 

rådet. Ja, anser förvaltningen. De föreslagna riktlinjerna är alltför detaljerade, 

t.ex. tas mangling upp. Det är den äldres individuella behov och den 

individuella bedömningen som alltid görs som ligger till grund för vilka insatser 

och vilken hjälp den äldre behöver. Detta går inte att detaljstyra i riktlinjer.   

 

Ingrid Widebäck uppmärksammade rådet på att detta är en remiss och att beslut 

först ska tas av kommunfullmäktige innan riktlinjerna börjar gälla.  

 

Ärenden 14: Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019 

Pensionärsrådet undrade om de plasthandskar som används i vården innehåller 

farliga kemikalier.  

 

Förvaltningen återkommer med svar. 

 

Ärende 15: Trafikförändringar i SL-trafiken 2014-2015 

Pensionärsrådet stödjer förvaltningens svar.  
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Ärende 17: Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort, reviderad 

2014 

Pensionärsrådet delar inte förvaltningens syn på ett minskat behov av 

servicehusboende. Antalet äldre över 80 år minskar marginellt under de 

närmaste åren för att sedan öka. Åldersgruppen under 80 år ökar däremot.  

Det är viktigt att nu planera för servicehus, seniorboende och trygghetsboende, 

menade rådet. 

 

§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Marianne Svensk: Marianne hade fått 

information från Bertil Andersson om att förtroendet, hemtjänsten och PRO 

anordnar sillunch på Hökmossensgård den 13 maj.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet hade möte den 

25 mars och nästa möte är den 22 april. Den 6 maj blir det vårlunch på 

servicehuset. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: På mötet den 21 maj ska 

förtroenderådet planera inför midsommarfesten den 18 juni.  

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: PRO kommer ev. att hålla i 

midsommarfirandet. 

 

Förtroenderådens uppgift 

Vi diskuterade kring förtroenderådens uppdrag. Eiwor och Lars berättade om 

förtroenderådets arbete på Trekantens servicehus respektive Fruängsgårdens 

servicehus. 

 

§ 8. Övriga frågor 

 

Rapport och minnesanteckningar 

Pensionärsrådet tog del av Kerstin Svensons minnesanteckningar från  

 mötet 2014-03 -14 med Söderortspolisens Seniorråd 

 mötet 2014-03-28 med arbetsgruppen för Tryggare äldre 

 

Rapport från föreläsning 

Kerstin Svenson hade inte möjligt att gå på föreläsningen ”Vågar vi bli 

gamla?”, men hade inhämtat information om vad som togs upp på den. Bland 

annat tog man upp förslag om att ha separata väntrum för barn och äldre på 

vårdcentralerna.  

 

Vi diskuterade också i detta sammanhang om särskilda vårdcentraler för äldre.   

 

Inbjudan till samverkansmöte på Landstingshuset den 9 maj 

Inbjudan och program delades ut. 

 

 



                           Protokoll nr 3 2014 

Sida 7 (7)  

 

 
 

 

Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning 

 

Telefonvägen 30 

Box 490 

129 04 Hägersten 

Växel 08-508 22 000 

Fax 08-508 22 099 

hagersten-liljeholmen@stockholm.se 

www.stockholm.se/h-l 

 

Seniorboendet vid Axelsberg 

Rolf Lindquist gav en lägesrapport angående de tomma seniorbostäderna vid 

Axelsberg. Enligt tidigare information från Micasa så skulle man börja hyra ut i 

april samt slutföra uthyrningen till sommaren. Ingenting har dock hänt.  

Ny uppgift från Micasa är att uthyrning kommer att ske först efter årsskiftet. 

Rolf kontaktar Micasas vd igen för att ta reda på hur det förhåller sig. 

 

SeniorAlert - munhälsa 

Rolf Lindquist frågade om verksamheterna registrerar i SeniorAlert och hur 

långt man har kommit med arbetet/registreringar gällande munhälsa. 

Förvaltningen svarade att frågan tas upp på nästa sammanträde, då medicinskt 

ansvarig sjuksköterska (MAS) kommer till rådet.  

 

Pensionärsrådets möte med nämndens gruppledare den 3 april 

Pensionärsrådet framförde missnöje med att ingen representant från 

moderaterna deltog vid mötet. 

 

Minnesanteckningarna från mötet godkändes.  

 

Anslagstavlor 

Anneli Rydström hade en synpunkt från Bertil Andersson om att 

anslagstavlorna behöver ses över, de går inte att använda. 

Anneli har framfört synpunkten till Peter Mellin, avdelningen för 

samhällsplanering.   

 

§ 9. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 13 maj start med förmöte kl. 9.00. 

Lokal: Besöksrum 1, plan 9. 

 

Agneta Blomkvist, medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) har inbjudits för 

frågor och diskussion om hälso- och sjukvårdsfrågor. Pensionärsrådet vill 

särskilt ha information om läkemedelsgenomgångar, SeniorAlert/munhälsa och 

hjärtstartare.  

 

§ 10.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarades därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

 

 


